




Zalaerdőd Község Önkormányzata  
8344 Zalaerdőd, Petőfi u. 37.  
Tel.: 87/457-180

# Zalaerdőd

 Neve szláv eredetű, első írásos emlékek a XIII. századból származnak. Korábbi neve Nyavalyád, első birtokosa Nyavalyádi Henrik fia, Jakab volt. 1426-ban - Szentlászló Márton birtoka, majd a Marczali család kapta meg királyi adományként. Marczali János somogyi főispán - az akkor lakatlan pusztáját - erenyei pálosoknak adta 1454-ben. Marczali Mátyás királlyal is megerősítette adományozását 1458-ban. Nyavalyád 1494-ben és 1496-ban Szent György vár tartozékaként szerepelt az összeírásokban. Szentgyörgy vára a Marczaliaké volt, így a két helység története is összefüggött a középkorban.

Jelenlegi templomát 1786-ban emelték, műemlék.


Nevezetesség: Késő barokk stílusú templom (műemlék).


Adottságai révén a település kiválóan alkalmas a falusi és az öko-turizmus feltételeinek megteremtésére.

Búcsút május 3-án (vagy az azt követő vasárnap), a falunapot június első szombatján tartják. Hagyományos sportnapot július első vasárnapján, a szintén nagy hagyományokkal rendelkező vadászlovaglást tavasszal március 15. előtti szombaton, ősszel pedig november utolsó előtti szombaton rendezik meg.

Testvértelepülés: Lakszakállas (Sokolce) Szlovákia



 Sein Name ist slawisch, die ersten schriftlichen Relikte stammen aus dem 13. Jht. Sein früherer Name war Nyavalyád, der erste Besitzer war Jakab, der Sohn von Nyavalyáder Henrik. 1426 war er im Besitz von Szentlászló Márton, dann hat ihn die Familie Marczali als königliche Gabe erhalten. Marczali János somogyer Scheriff - hat sein unbewohntes Pussta - den ernenyer Palern 1454 gegeben. Marczali hat die Gabe mit König Matthias 1458 bestätigen lassen. Er war der Schutzgebiet 1494 von Nyavalyád und 1496 von Szent Györgyvár laut Konskriptionen. Der Burg von Szentgyörgy gehörte den Marczalier, so war die Geschichte der beiden Ortschaften im Mittelalter verbunden. Die jetzige Kirche wurde 1786 erhoben, und ist ein Denkmal. Sehenswürdigkeit: Kirche in Spätbarockstil (Denkmal).

 The name Zalaerdőd is a Slavic word, its earliest records date back to the 13 century. Zalaerdőd used to be called Nyavalyád, because of its first landowner Jakab Nyavalyádi. Zalaerdőd belonged to Márton Szentlászló in 1426; and later to the Marczali family as a grant from the king. János Marczali, lord lieutenant of Somogy, donated the unpopulated land to monks belonging to the order of St. Paul in 1454. Marczali had King Matthias affirm his donation in 1458. Nyavalyád was mentioned as a territory of Szent György Castle in the registrations of 1494 and 1496. Because the castle was a property of the Marczali family, the history of the two villages have a lot in common in the Middle Ages. Its present day church was built in 1786, it has been declared a monument. Zalaerdőd has a country style and is a perfect place for lovers of village tourism.

Sights: A late Baroque style church (monument).

Programs: Festival: May 3; Village Day: First Saturday of June; Traditional Sport's Day: first Sunday of July; Traditional hunting, riding: Saturday before March 15, Saturday before the last one in November.

Sister village: Lakszakállas (Sokolce) Slovakia



Wegen der Gegebenheiten ist die Siedlung ausgezeichnet für die Erschaffung der Voraussetzungen vom Dorf- und Ökotourismus.

Der Kirchtag ist am 3. Mai (oder der nachfolgende Sonntag), der Dorftag wird am ersten Samstag im Juni gehalten. Der traditionale Sporttag wird am ersten Sonntag im Juli, der genau so traditionale Jagdritt wird im Frühling am Samstag vor dem 15. März, im Herbst am vorletzten Samstag im November veranstaltet.

Geschwistersiedlung: Lakszakállas (Sokolce) Slowakei

